
Raadadviescommissie Bestuur
(17550\.....)

BESLUITENLIJST

Datum : woensdag 26 februari 2014
Tijd : 19.30 uur
Plaats : raadzaal gemeentehuis Neerijnen

Aanwezig : de heer J.G. van Maanen (commissievoorzitter), de heer C. Nijhoff (raadslid GBN),
de heer A.P.M. Veeken (raadslid GBN), de heer L.D. van Lith (raadslid VVD),
mevrouw W.H. Hooijer – Horstman (burgercommissielid VVD), de heer H. Mulder
(raadslid SGP), de heer D. Nijhoff (burgercommissielid SGP), mevrouw H.B. Challik
(raadslid PvdA), de heer H.J. de Jong (burgercommissielid PvdA), de heer F.A.
Beukers (raadslid LB), de heer G.C. Ton (burgercommissielid LB), de heer F.C.M. Van
het Hoofd (raadslid CDN), de heer drs. E.J. van Tellingen (onafhankelijk raadslid VT),
de heer K.G. Steenbergen (raadsgriffier), de heer ing. H.A.Verwoert (wethouder), de
heer drs. J. Krook (wethouder) en de heer T. Kool (wethouder).

Afwezig : mevrouw L.H.M. van Ruijven – van Leeuwen (waarnemend burgemeester) en de heer
H.J. Verseijl (onafhankelijk raadslid).

Nr. Omschrijving agendapunt

1. Opening

De voorzitter opent de vergadering en heet alle aanwezigen van harte welkom. Er is 
een bericht van verhindering binnengekomen van mevrouw Van Ruijven – van 
Leeuwen (waarnemend burgemeester) en de heer Verseijl (onafhankelijk raadslid). De 
heer Van Lith (VVD) komt iets later.

2. Spreekrecht burgers

In deze vergadering is gebruik gemaakt van het spreekrecht door:
1. de heer W. Van Vliet (rentmeester Geldersch Landschap en Geldersche 

Kasteelen) met betrekking tot agendapunt 9.2;
2. de heer B. Vos met betrekking tot agendapunt 9.2 en
3. de heer R. Van Waarden met betrekking tot agendapunt 6 – D271.

3. Vaststelling agenda

De agenda is ongewijzigd vastgesteld.
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4. Presentaties

4.1 Toelichtende presentatie op het jaarwerkplan 2014 en de jaarcijfers 2013 Politie Oost-
Nederland, district Gelderland-Zuid, basisteam De Waarden door de heren B. Stronks 
en C. Van Campen

5. Besluitenlijst van de vergadering van 15 januari 2014 (inclusief Lijst toezeggingen)

Toezegging

Naar aanleiding van:
De heer Veeken vraagt naar de beantwoording van de door hem gestelde vraag over 
de huisnummering op pagina 3.
Toezegging wethouder   Kool  : hij heeft hierop mondeling in de raadadviescommissie 
Ruimte al gereageerd, maar is genegen om het ook nog eens via de email aan de 
raadsleden toe te zenden.

De besluitenlijst is ongewijzigd vastgesteld.

6. Lijst ingekomen stukken

De heer Van het Hoofd wenst ten opzichte van wat hij vanavond gehoord heeft van 
de inspreker op D-271 een algemene opmerking te maken. Hij hoopt dat wij als 
overheid hiervan geleerd hebben en dat zaken als deze in de toekomst niet meer op 
deze wijze worden behandeld en we het zo langdurig laten lopen.

Advies De lijst ingekomen stukken kan voor wat betreft de raadadviescommissie Bestuur als  
hamerstuk voor de raad worden geagendeerd.

7. Mededelingen
• portefeuillehouders
• Regio Rivierenland (programmaraden/algemeen bestuur)
• commissieleden

Er is in deze vergadering geen mededeling gedaan.

8. Stukken ter bespreking

8.1 Informatienota stand van zaken woningbouwplan het Molenblok te Varik
(2014-02-00715)

Toezegging

Er is uitgebreid gediscussieerd over deze informatienota door de commissieleden  
onderling en met de verantwoordelijke wethouders Krook en Kool.

De heer Van Tellingen geeft aan dat in de beantwoording van de vragen van GBN en 
hemzelf over de getekende overeenkomst wordt verwezen naar de WOB artikel 10, 
op grond waarvan deze overeenkomst niet openbaar zou zijn. Het college gebruikt 
hiervoor zijns inziens enerzijds het verkeerde artikel en anderzijds kan hij niet 
begrijpen dat deze, nota bene getekende overeenkomst door beide partijen niet 
openbaar kan zijn. 
Toezegging wethouder   Krook  : hij denkt dat wel degelijk WOB artikel 10 lid 2 onder 
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Toezegging

b. juist is gebruikt, maar wil dat eerst nog een juridisch laten toetsen voordat de 
overeenkomst (mogelijk) openbaar zou zijn. Daarbij komt dat de wederpartij er 
bezwaar tegen heeft gemaakt dat de overeenkomst openbaar zou worden en dat is 
door het college op basis van dit WOB artikel gehonoreerd. Het college komt hier 
nader op terug. Neemt natuurlijk niet weg dat de raadsleden de getekende 
overeenkomst kunnen komen inzien op het gemeentehuis.

De heer Van Tellingen heeft van de wethouder begrepen dat zijns inziens het college 
bevoegd is om deze overeenkomst af te sluiten. Maar ware het dan toch niet beter 
geweest, juist omdat dit project al een dusdanig lange geschiedenis kent en waarbij al 
veel toch anders is gelopen dan vooraf was voorzien, om de raad er vooraf bij te 
betrekken en mee te nemen alvorens de overeenkomst werd getekend. Hij mist elke 
vorm van transparantie in dit dossier, waarbij het ook weer moeilijk is gebleken om 
alle relevante stukken boven tafel te krijgen.
Toezegging wethouder   Krook  : hij zegt toe dat het college dit dossier Molenblok goed 
gaat analyseren en de uitkomst daarvan zal benutten bij de actualisatie van het 
grondbeleid, die de raad tegen het einde van 2014 ter vaststelling tegemoet kan zien. 
Ook zal hij laten uitzoeken wie er bevoegd is om de overeenkomst te sluiten en laat 
dat de raad schriftelijk weten. 

8.2 Informatienota Auditcommissie 2014 (2014-02-06543) 

Actie

Over deze informatienota is eveneens gediscussieerd door de commissieleden 
onderling.

De commissieleden zijn in meerderheid van mening dat de herinvoering van de 
Auditcommissie ter beoordeling aan de nieuwe Gemeenteraad kan worden 
voorgelegd in haar raadcyclus van april 2014. Ook het college, bij monde van 
wethouder Krook, juicht dit initiatief toe.

De raadsgriffier wordt verzocht een raadsvoorstel voor te bereiden, waarin de  
middelste variant wordt voorgelegd en tevens een commissie bestaande uit enkele  
leden, aan te wijzen vanuit de raad.

9. Stukken ter advisering

9.1 Voorstel tot benoeming van een plaatsvervangend raadsgriffier (2014-02-17514)

Raadsbesluit:
a) de heer A.W. Boot, wonende te Bleskensgraaf te benoemen in de functie van 

plaatsvervangend raadsgriffier en
b) mevrouw J.W. Vonk – van Meteren, wonende te Herwijnen te ontslaan uit de 

functie van loco-raadsgriffier.

Advies Dit voorstel kan als hamerstuk voor de raad worden geagendeerd.

9.2 Voorstel vervreemding kavel Kasteel Neerijnen (2014-02-16856)
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Raadsbesluit:

a) het Kasteel en Koetshuis, plaatselijk bekend gemeente Neerijnen, met 
ondergrond te verkopen aan het Geldersch Landschap te Velp voor een bedrag 
van € 1.200.000,=;

b) het Kasteel met parkeerplaats om niet in gebruik te houden tot 1 april 2018 en
c) het Kasteel te huren voor een periode van zes jaar tegen een jaarhuur van 

€ 40.000,= in 2018 en jaarlijks oplopend tot maximaal € 50.000,= in 2024.

De heer Van Lith wil graag inzage in de huurovereenkomst om te weten wat er 
precies is afgesproken.
Wethouder Krook nodigt hem hiertoe uit om de huurovereenkomst te komen inzien.

Advies Dit voorstel kan als bespreekstuk voor de raad worden geagendeerd.

9.3 Voorstel tot vaststelling van de 42e wijziging in de Gemeenschappelijke Regeling 
Regio Rivierenland (2014-02-17383)

Raadsbesluit:
a) de voorliggende 42e wijziging van de Gemeenschappelijke Regeling Regio 

Rivierenland vast te stellen.

Advies Dit voorstel kan als hamerstuk voor de raad worden geagendeerd.

9.4 Voorstel tot verbeteringen in de samenwerking Regio Rivierenland (1e lezing)
(2014-02-16006)

Raadsbesluit:
a) in te stemmen met de in het voorstel geschetste werkwijze om de positie van 

de raden in de samenwerking in Rivierenland te versterken op basis van de 
GR Regio Rivierenland;

b) in te stemmen met de instelling van een Regionale Agendacommissie en deze 
de in het voorstel genoemde taken te geven;

c) het Algemeen Bestuur van Regio Rivierenland te verzoeken het regiokantoor 
het initiatief te laten nemen in de afstemming tussen de planning-en-control 
documenten van de diverse Gren tussen de Rivierenlandse gemeenten;

d) het AB van RR te verzoeken een voorstel voor te leggen om uitvoeringstaken 
van RR te organiseren in andere of nieuwe Gren;

e) kennis te nemen van de in dit voorstel geschetste veranderingen voor andere 
actoren dan de gemeenteraden en

f) het college te verzoeken de besluiten op voorgaande punten bij het AB van 
RR kenbaar te maken en na de gemeenteraadsverkiezingen van 2014 het 
voorstel in 2e lezing aan de gemeenteraad in nieuwe samenwtelling ter 
definitieve besluitvorming aan te bieden.

De heer Veeken zet vraagtekens bij de kanttekeningen door het college in het 
raadsvoorstel. Een agendacommissie met support van de raadsgriffier, hoe ziet het 
college dat voor zich terwijl er aan de andere kant bezuinigd wordt op de formatie 
van de griffie.
De heer Mulder zet vraagtekens bij de bezetting van de agendacommissie vanuit de 
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raden. Hij stelt voor dit door de griffiers van de gemeenten te laten invullen. Ook het 
opheffen van de programmaraden is geen goed idee, wellicht is het wel mogelijk om 
terug te gaan van 5 naar 3 programmaraden.
De heer Van Tellingen kan de kanttekeningen van het college niet plaatsen. Eerst is 
daarin te lezen dat het voorstel vanuit de Regio haalbaar is en vervolgens doet zij 
meerdere voorstellen om dit te wijzigen. Het is juist een bewuste keuze om de 
programmaraden af te schaffen en de scheiding door te voeren tussen beleid en 
uitvoering. Wel dient te worden vermeden dat de agendacommissie een Poolse 
landdag wordt, vandaar dat ook hij ervoor opteert om die te laten invullen door de 
raadsgriffiers. De voorbereiding en uitvoering wordt bij de gemeenten neergelegd en 
als die er niet in slagen wordt gedacht aan schaalvergroting.
De heer Van Lith wil flexibilitiet behouden in de uitvoering. Stel daarom een 
Regioprogramma op, net zoals een college een Collegeprogramma voor 4 jaar opstelt. 
Bespreek dat programma in alle raden en stippel de uitkomst daarvan uit in een 
beleidsprogramma dat je vervolgens door alle raden laat vaststellen. Hij realiseert 
zich dat de invloed van de raden daardoor nog beperkt is, maar we moeten zien te 
voorkomen dat het inderdaad een Poolse landdag wordt. In juni kan zo'n 
Regioprogramma volgens hem al gereed zijn.
Wethouder Verwoert vervangt de burgemeester en is zelf verantwoordelijk voor de 
regionale samenwerking binnen het college. Het raadsvoorstel is bedoeld om 
tegemoet te komen aan een lange zoektocht naar bredere invloed van raden binnen de 
Regio. De kanttekeningen die het college hierbij plaatst zijn bedoeld om uw raad erop 
te wijzen, dat ook het college angst heeft voor een Poolse landdag als de 
agendacommissie wordt ingevuld zoals zij is voorgesteld. Ook het college 
ondersteunt de suggestie om dit door de raadsgriffier te laten doen. De 
programmaraden hebben de afgelopen 4 jaar beter gefunctioneerd dan de oplossing 
die daarvoor werd gehanteerd. Er is mogelijk wel iets beters te bedenken voor het 
afleggen van verantwoordelijkheid aan uw raden door de verantwoordelijk 
portefeuillehouders. De structuur die nu wordt voorgesteld met platforms is te 
vrijblijvend en neigt ertoe dan maar te streven naar een rivierenlandgemeente. Het 
college is enorm voorstander van het versterken van de invloed van de raad in haar 
kaderstellende rol.
De heer Mulder zegt dat zijns inziens de knelpunten liggen in de herkenbaarheid van 
de programmaraden, dus die kunnen gerust terug van 5 naar 3 met uitvoeringstaken 
en de afstemming van de diverse vergaderschema's bij gemeenten en Regio. Daarbij 
zou hij graag zien dat er tussen de bespreking van de 1e lezing en de 2e lezing bij de 
raden nog een raadsconferentie wordt gehouden over de uitkomsten van de 1e lezing.
De heer Van Tellingen geeft aan dat de wethouders juist een rol gaan/blijven spelen 
bij de scheiding tussen beleid en uitvoering. Ook het idee van het opstellen van een 
Regioprogramma onderstreept hij.
De heer Nijhoff onderschrijft de inbreng van de heer Mulder. Wel vraagt hij zich nog 
steeds af waar de raadsgriffier de tijd vandaan moet halen als er ook in 2015 nog op 
de griffie bezuinigd gaat worden.
Wethouder Verwoert reageert hierop door te stellen dat er wellicht dan elders 
tijdwinst te boeken is, waardoor een verschuiving van taken kan plaatsvinden.
De heer VanTellingen denkt dat de versterking van de positie van de raden in de 
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Regio inderdaad kan plaatsvinden met ondersteuning van de raadsgriffier. We gaan 
dan later wel bezien waar die uren vandaan moeten komen.
Wethouder Verwoert gaat in op de aangedragen wijzigingsvoorstellen vanuit de 
commissie. Het is mogelijk om de programmaraden terug te brengen van 5 naar 3. 
Ook is het vrij eenvoudig om de vergaderschema's op elkaar af te stemmen. Het 
houden van een tussentijdse raadsconferentie is een goed idee, het is immers de raad 
die er iets van moet gaan vinden. De rol van de wethouder in de nieuwe situatie is te 
vrijblijvend. Doel is en was het versterken van de raad.

Advies Dit voorstel kan als bespreekstuk voor de raad worden geagendeerd.

10. Rondvraag

Toezegging

De heer Nijhoff heeft een opmerking en een vraag. Hij maakt een opmerking over het 
plakken van de posters voor de komende raadsverkiezingen om zoveel mogelijk 
dezelfde maten posters te gebruiken. Zijn vraag, of er nog eens nader gekeken kan 
worden naar de werking van de meldlijn. Het komt voor dat de afhandeling lang 
duurt of dat een melding niet door komt.
Wethouder Kool zegt op deze wijze niet zoveel te kunnen met deze vraag. Hij 
verzoekt de heer Nijhoff voorbeelden aan te dragen.

De heer Mulder heeft gelezen over de oplichting van de gemeente door een 
voormalig medewerkster.
Wethouder Verwoert antwoordt dat het hier nog steeds om hetzelfde geval gaat als 
een paar jaar terug, waarover uw raad in vertrouwen is geinformeerd.

De heer Beukers heeft het idee dat er zich nogal wat wisselingen voordoen in de 
ambtelijke organisatie. Hij verzoekt het college om de raad daarover te informeren.
Wethouder Kool geeft aan dat er inderdaad wat wisselingen zijn in het 
personeelsbestand die veelal te wijten zijn aan het op afstand plaatsen van de 
uitvoeringstaken. Personeel volgt hierbij werk! Hij denkt dat de heer Beukers doelt 
op het rechtstreeks vragen stellen van commissieleden aan ambtenaren. Dat zou ook 
niet mogen gebeuren natuurlijk, we hebben immers de afspraak dat alle vragen via de 
raadsgriffier gaan.

De heer Beukers geeft aan dat er op de website van de gemeente een paar straten 
verkeerd zijn weergegeven. De Achterstraat bevindt zich in Neerijnen en de 
Achterweg in Waardenburg.
Toezegging wethouder   Kool  : hij zal daar naar laten kijken door de webbeheerder en 
indien nodig laten aanpassen.

De heer Van Lith zegt kennis te hebben genomen van de informatienota over de 
jaarwisseling en geschrokken te zijn van het genoemde bedrag. Zijn er mogelijkheden 
om dat bedrag nog te verhalen op de daders? En zo ja, zijn daar dan al stappen in 
ondernomen? Ook is het voor de VVD niet bespreekbaar om de Steenweg af te 
sluiten voor het verkeer tijdens de jaarwisseling. Dit is de doorgaande weg met de 
aansluiting A2 en die hoort open te blijven. Hij verzoekt het college om deze 
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informatie te betrekken bij de bredere evaluatie die nog plaats vind.

11. Sluiting

De voorzitter sluit de vergadering om 22.50 uur.

Vastgesteld in de vergadering van de raadadviescommissie Bestuur
van 9 april 2014

De raadsgriffier, De voorzitter,

K.G. Steenbergen J.G. van Maanen
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